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BĚLORUSKO: Jak lze dokonale ukrotit imigraci. Jen to chce vůli a odvahu. Nic víc. No, jaksi 

samozřejmě dodržování zákonů. Vzpomněl jsem si na slova satirika Zadornova, který o Bělorusku 

mimo jiné prohlásil: „Lukašenko zavedl státní úředníky do vězení a řekl: Podívejte se, kolik je tu 

prázdných míst!“ 

Odpovědi typu „Bělorusko je chudé“ a „Nic se tam nestaví a není práce“ nejsou akceptovány! 

Začněme tím, že v Bělorusku v roce 2015 konečně zavedli zákon o parazitování, který si tehdy ruské 

úřady netroufly zavést (Zkuste to navrhnout u nás a uvidíte a hlavně uslyšíte ten řev – od parazitů! – 

pozn.překl.). 

Člověk, který nepracuje, nemá bezplatné služby na klinikách, nemá cestovní výhody, jeho děti nejsou 

přijímány do školky a nemají bezplatnou stravu ve školách. Je tam toho mnohem víc … 

O jakých migrantech pak můžeme mluvit? Drtivá většina z nich, kteří nemají v Rusku pracovní smlouvu, 

by bez tohoto dokumentu v Bělorusku neudělala ani krok – pokud mluvíme i o jejich rodinách a dětech. 

Ano, můžete využívat všech výhod, ale pak musíte platit speciální daň. Pro migranty tam nic zadarmo 

není a ani být nemůže. 

Kromě toho podle běloruských zákonů může občan jiné země zůstat na území země nejvýše dva týdny. 

Pak musí vysvětlit, co bude dělat dál. Tedy bez pracovní smlouvy – opět v žádném případě. 

Ano, Arméni, Ázerbájdžánci, Uzbekové a Tádžikové se v určité době hrnuli do Běloruska – především 

kvůli obchodu se zeleninou a ovocem. A co tehdy Lukašenko udělal? Vydal nový zákon – cizinci mohou 

prodávat své výrobky, ale prodávají pouze maximálně 18 procent nad státní cenu za tyto výrobky. A 

všechny prodeje jsou povinně založeny na dokladech. 

Návštěvník země má přitom ještě další úkol, který byl zmíněn výše – prodat všechny produkty do dvou 

týdnů, během nichž může být na území Běloruska. 

A pak mazaní migranti našli skulinu. No, stejně jako u nás v Rusku svého času. Rozhodli si vzít za 

manžele občany Běloruska. Ale na každého mazaného migranta se vždy najde ještě mazanější Lukašenko. 

Na tuto touhu srdce migranta řekl: “Nejsem proti lásce! Ožeňte se! Ale běloruské občanství lze získat až 

po sedmi letech. A to pouze v případě, že máte v manželství dvě děti.” 

Po zavedení tohoto zákona okamžitě prudce ubylo těch, kteří si přáli uzavřít sňatek. 

Vezměte prosím na vědomí, že Lukašenko nečeká roky, než budou učiněna nějaká důležitá rozhodnutí. 

Zákony jsou zaváděny okamžitě – jakmile se objeví problémy, které vyžadují rychlou reakci. 

Tady je například další problém. Kdo chce pracovat mimo Bělorusko – prosím! Polsko, Pobaltí, Moskva 

… Jen 1 tisíc dolarů v Polsku a 1 tisíc dolarů v Bělorusku jsou dva velké rozdíly. To znamená, že v 

Bělorusku, i když vyděláváte mnohem méně než lze vydělávat peněz ve vzdálených zemích, někdy si 

můžete koupit více. 

https://cz24.news/proc-v-belorusku-nejsou-zadni-migranti-chudobou-to-neni-jak-to-lukasenko-dokazal/


Zároveň Lukašenko přijetím samotného zákona o parazitismu připravil právě tyto sociální služby o tyto 

Bělorusy, kteří pracují jinde. Řekl jim toto: „Dostáváte peníze v Rusku, platíte tam daně a užíváte si tam 

všechny sociální výhody.“ Stručně a jasně. 

Bělorusové proto chtějí hlavně pracovat v Bělorusku. A běloruský prezident pro ně vymyslel spoustu 

pobídek. 

V první řadě samozřejmě za účelem mít děti. Co nejvíce dětí. Narodily se vám dvě děti – zde jsou velké 

slevy na vaši hypotéku. Narodily se vám tři děti? Stát splatí 25 % hypotéky. Pro rodiny se čtyřmi dětmi je 

poskytován apartmán v Bělorusku zdarma!.. 

Pobídka k narození dětí v moderním světě by měla být pouze taková. Bydlení! A ničím jiným ji 

nepodpoříte. U nás třeba rádi mluví o tom, že je potřeba vytvořit dobré mzdové podmínky, aby na 

každém kroku byla sociální zařízení a obchody, divadla a muzea. A vše aby bylo elegantní a vonělo 

jarem. Pak budeme rodit! 

Tak si zjistěte tyto statistiky. Kde jsou největší platy v Rusku? Kde jsou nejmodernější školy, školky a 

divadla? Kde jsou centra ruského života s divadly a muzei? Myslím, že stěží bude někdo namítat, že jde o 

Moskvu a Petrohrad. 

Co tedy vidíme? A vidíme, že když si vezmeme úplně všechny regiony Ruska s jejich vesnicemi a 

vzdálenými místy, tak nejnižší porodnost je ve dvou městech … – v Moskvě a Petrohradu. 

Průměrná porodnost v Rusku klesla v roce 2023 na 1,41 dítěte na rodinu. Takže v hlavním městě je to 

1,05. A v Petrohradě je obecně méně než 1. Je pravda, že to není nějaký negativní rys těchto měst – je to 

dáno moderním světem. Historicky minimální porodnost byla například zaznamenána ve dvou čínských 

provinciích – Macau a Hong Kongu – kde je nejvyšší úroveň HDP na hlavu. 

To znamená, že plodnost a blahobyt mají vždy inverzní korelaci, říká demograf, kandidát sociologických 

věd Igor Beloborodov. 

Ale dokonce bych řekl – ne blahobyt, ale pokušení obrovského množství nabídek, kde můžete strávit čas 

a naučit se nebo vidět něco nového. 

A abychom jen udrželi populaci v zemi, porodnost, jak asi tušíte, pak by ta měla být 2,1. 

Beloborodov rozhodně odmítá důraz v Rusku na příliv migrantů v tomto smyslu: 

“Migrace a demografie jsou úplně jiné příběhy. A upřímně řečeno, tato apologetika migrace nepochází od 

vědců, ale od obchodních lobbistů. To je výhodné pro podnikatele, je to výhodné, pardon, pro 

zkorumpované úředníky. Ale ze strany hlediska demografie to nemá “žádný efekt“. Protože tady se 

bavíme o nahrazení jedné populace druhou, a už vůbec ne o porodnosti.” 

Ale vraťme se ještě k Bělorusku. Po celé zemi jsou také vybudována zemědělská města, městečka. 

Lukašenko věnuje největší pozornost zemědělství. V Bělorusku není jediný volný pozemek, který by 

nebyl využit jako zemědělská plocha. 

Ti, kteří přijedou do zemědělského města, dostanou patrový obytný prostor pro rodinu. To, víte, je, když 

je jeden velký dům a na obou stranách je veranda pro dvě rodiny. Obecně platí, že běloruský městský 

dům … 

Pokud mladá rodina, která přišla do zemědělského města, odpracovala pět let, pak toto bydlení zůstává již 

v trvalém rodinném užívání. 

A ani jedna práce v Bělorusku není považována za hanlivou, ponižující, jako tady (v Rusku, ale o nás to 

platí také a možná dvojnásob – pozn.překl.), kde se lidé nechtějí stát uklízeči, domovníky nebo 

stavebními dělníky. 



Ano, Baťka má samozřejmě oproti nám miniaturní zemičku (ale s námi plně srovnatelnou! – pozn.překl.), 

kde je mnohem snazší nastolit pořádek. A Baťka má po boku také velké Rusko – které, když něco, 

pomůže. 

Rusko má samozřejmě po své straně skvělou Čínu, ale Číňané nikdy nebudou vůči Rusům nakloněni tak, 

jako Rusové vůči Bělorusům, kteří jsou v podstatě stejní lidé jako oni. 

Ale přesto by bylo hezké, kdyby Rusko přijalo mnoho Lukašenkových zákonů a pravidel. A hlavně se 

musí vše udělat včas a co nejrychleji a nečekat na otočení dalšího obrovského rezavého soukolí. 

 


